
         v Třeboni, 26. dubna, 2007 
 
 
Václav Bartuška, předseda ZO ČSOP 16/01 Třeboň a vedoucí oddílu MOP Volavky Třeboň 
 
k rukám pana RNDr. Libora Ambrozka, předsedy ČSOP 
 
kopie k rukám Michala Kulíka a Jany Stibralové, sdružení SMOP 
 
Věc: reakce na dotaz stran činnosti SMOP 
 
Vážený pane, 
neznám důvod, proč chcete „koordinovat“ činnost MOP na úrovni ústředí a nevím, co by nám 
taková změna přinesla dobrého. Ve svém dopise totiž nenastiňujete ani zmínkou, co všechno 
by se pro nás „dole“ změnilo a tak to nemohu posoudit. K tomu, abych mohl přemýšlet o 
Vámi navrhovaném řešení, bych potřeboval z Vaší strany více informací o tom, jak si takové 
řešení představujete. To zaprvé. 
 Za druhé. Současné SMOP není „uzavřené a netransparentní“. Nevím, co Vás 
k tomuto názoru vede, ale moje několikaletá zkušenost je taková, že mezi všemi našimi 
podporovateli počínaje městem Třeboň, přes Jihočeský kraj až třeba po granty od EU je 
systém nastavený v SMOP nejprůhlednější, nejspravedlivější a nejpružnější. Informace mezi 
námi proudí zcela otevřeně. Všechno si můžeme říci na rovinu, i když máme často na řešení 
věcí rozdílné názory.  
 Nevím, proč chcete „zapojit do řízení celostátních aktivit pro děti a mládež i jejich 
realizátory, tedy především nás“. Vždyť my už do nich zapojeni jsme. Záleží samozřejmě na 
každém do jaké míry, ale možnost mají všichni. 
 Práce s dětmi je budoucností ochrany přírody u nás a budoucností Svazu. Namísto 
dohadů o tom, jestli činnost SMOP zcentralizovat, nebo ne, bych Vám raději navrhoval 
přemýšlet o tom, jak se s SMOP dohohodnout na fungující spolupráci a jak práci SMOP 
podpořit. Těmito neplodnými dohady ztrácíme všichni čas a energii, kterou bychom měli 
věnovat smysluplnější práci. 
 Pokud Vám vadí, že v rámci Svazu existuje ústředím „nekoordinované“ SMOP, tak 
mě jako vedoucímu oddílu MOP to nevadí. 
      
        Vašek Bartuška 


